
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2019  

konaného dne 20. března 2019 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner (předseda) 7. Ivan Kuželka 

2. Pavel Antonín 8. Marie Dudíková 

3. Erik Šajnar 9. Miloslav Vrzal 

4. Zdeněk Faltus 10. Marcela Janoušková 

5. Jan Procházka (místopředseda) 11. František Zítka 

6. Radek Černý 12. Soňa Měrtlová (tajemnice) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jan Ježek 3. Zuzana Hambálková 

2. Jiří Mazanec 4. Tomáš Preiniger 
 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (člen Rady Kraje Vysočina) 

2. Věra Palečková (Nemocnice Nové Město na Moravě) 

3. Eva Tomášová (Nemocnice Třebíč) 

4. David Rezničenko (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

5. Jan Mlčák (Nemocnice Pelhřimov) 

6. Lukáš Velev (Nemocnice Jihlava) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Hospodaření zřizovaných lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 - setkání 

s řediteli zřizovaných nemocnic 
Harmonogram jednotlivých prezentací: 

16.20 hod. Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvková organizace 

16.40 hod. Nemocnice Třebíč, příspěvková organizace 

17.00 hod. Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvková organizace 

17.20 hod. Nemocnice Pelhřimov, příspěvková organizace 

17.40 hod. Nemocnice Jihlava, příspěvková organizace 

4. Diskuze, různé; 
5. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
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2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina; 
4. Hospodaření zřizovaných lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 - setkání 

s řediteli zřizovaných nemocnic 
Harmonogram jednotlivých prezentací: 

16.20 hod. Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvková organizace 

16.40 hod. Nemocnice Třebíč, příspěvková organizace 

17.00 hod. Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvková organizace 

17.20 hod. Nemocnice Pelhřimov, příspěvková organizace 

17.40 hod. Nemocnice Jihlava, příspěvková organizace 

5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 
Takto upravený návrh programu jednání byl přítomnými členy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 10 hlasy schválen. 
 
Členové komise diskutovali nad plánem činnosti a přijali následující usnesení: 
 
Usnesení 02/03/2019/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 
se změnou plánu činnosti takto: 
duben: 

- Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 – 2. část – 
setkání s ředitelkami Dětského centra Jihlava a Trojlístku, centra pro děti a rodinu 
Kamenice nad Lipou, příspěvkových organizací. 

- Setkání s ČLK. 
květen: 

- Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 – 2. část – 
setkání s ředitelkou Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina. 

- Setkání se zástupci VZP. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

3. Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina 
Soňa Měrtlová uvedla, že struktura materiálu je stejná jako u ostatních strategických materiálů 
Kraje Vysočina. Materiál obsahuje analýzu stávajícího stavu, stávající stav zapracovaný do 
SWOT analýzy, jednotlivé body ze SWOT analýzy jsou přiřazeny opatřením, které jsou 
navrženy, v závěru jsou uvedena rizika. Materiál je sestaven tak, aby byl akceptovatelný napříč 
politickým spektrem. Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina bude předložen ke 
schválení radě kraje a jednotlivé kroky budou rozpracovány do akčních plánů.  
 
Na zasedání se dostavil člen komise Radek Černý. 
 
Lukáš Kettner sdělil, že mu v materiálu chybí analýza zabývající se vedením nemocnic v Kraji 
Vysočina, ze které by vyplývaly výhody a nevýhody zachování samostatného vedení v každé 
nemocnici a zavedení jednotného systému řízení pro všechny nemocnice.  
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Soňa Měrtlová doplnila, že v materiálu je uvedena informace v tom smyslu, že pokud by vznikaly 
tím, že máme 5 samostatných subjektů, ekonomické problémy, které by se prohlubovaly, tak by 
Kraj Vysočina zahájil přípravné kroky k transformačnímu procesu na konsolidaci do jednoho 
funkčního celku. 
Členové komise se shodli, že pokud má být ekonomika jediným kritériem pro konsolidaci řízení, 
tak by měla být uvedena konkrétní hranice „krize“.  
 
Usnesení 03/03/2019/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
Strategický plán rozvoje zdravotnictví Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Hospodaření zřizovaných lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 
- setkání s řediteli zřizovaných nemocnic 

Nemocnice Nové Město na Moravě 
Věra Palečková okomentovala prezentaci, která byla s předstihem členům komise rozeslána. 
Na základě dotazů členů komise podala Věra Palečková tyto informace: 

- personálie (počet lékařů, sester) – momentálně nedostatek lékařů na interním oddělení, 
sester dostatečný počet; 

- předpokládaná ztráta pro letošní rok – 30 mil. Kč; 
- kontaktní místa pro ZZS Kraje Vysočina; 
- prohlídky zemřelého (koroneři) – mezi 5:00 – 7:00 nejsou schopni 100% zajistit. 

 
Lukáš Kettner vyjádřil názor, že by službu koronera měl vykonávat soukromý subjekt, nezávislý 
na nemocnici.  
 
Nemocnice Třebíč 
Eva Tomášová okomentovala prezentaci, která byla s předstihem členům komise rozeslána. 
Na základě dotazů členů komise podala Eva Tomášová tyto informace: 

- personálie (počet lékařů, sester) – nedostatek lékařů na interním oddělení, ARO, 
neurologii, plicním a chirurgickém oddělení, výrazným problémem začíná být nedostatek 
sanitářů; 

- předpokládaná ztráta pro letošní rok – 60 mil. Kč; 
- kontaktní místa pro ZZS Kraje Vysočina; 
- prohlídky zemřelého (koroneři) – zajišťují lékaři z LDN, které na místo doveze dopravní 

zdravotní služba, nemocnice je schopna 100% zajistit. 
 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
David Rezničenko okomentoval prezentaci, která byla s předstihem členům komise rozeslána. 
Na základě dotazů členů komise podal David Rezničenko tyto informace: 

- personálie (počet lékařů, sester) – na gynekologickém a dětském oddělení je řada 
lékařek, které odchází na mateřskou dovolenou, na interním oddělení chybí atestovaní 
lékaři; 

- předpokládaná ztráta pro letošní rok – 50 mil. Kč; 
- ekonomický provoz prádelny – prádelna je výdělečná; 
- kontaktní místa pro ZZS Kraje Vysočina; 
- výstavba parkovacího domu; 
- prohlídky zemřelého (koroneři) – nejsou schopni 100% zajistit v ranních hodinách (kolem 

6:00). 
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Nemocnice Pelhřimov 
Jan Mlčák okomentoval prezentaci, která byla s předstihem členům komise rozeslána. 
Na základě dotazů členů komise podal Jan Mlčák tyto informace: 

- personálie (počet lékařů, sester) – na žádném oddělení nechybí lékaři ani sestry; 
- předpokládaná ztráta pro letošní rok – 30 mil. Kč 
- prohlídky zemřelého (koroneři) – nemocnice není schopna 100% zajistit, ale bude 

konstituovat mobilní paliativní péči, jejíž lékaři budou sloužit koronera – poté by 
nemocnice měla být schopna zajistit; 

- kontaktní místa pro ZZS Kraje Vysočina; 
- výstavba nového pavilonu. 

 
Nemocnice Jihlava 
Lukáš Velev okomentoval prezentaci, která byla s předstihem členům komise rozeslána. 
Na základě dotazů členů komise podal Lukáš Velev tyto informace: 

- personálie (počet lékařů, sester) – minulý týden byl odvolán primář infekčního oddělení, 
na hraně je ORL a infekční oddělení jak u lékařů, tak sester; 

- rekonstrukce interního pavilonu; 
- parkovací systém, parkovné; 
- kontaktní místa pro ZZS Kraje Vysočina; 
- prohlídky zemřelého (koroneři) – nemocnice není schopna 100% zajistit, ve všední den je 

6:00 limit, by lékař stihl nastoupit do zaměstnání v nemocnici. 
 
Ředitelé nemocnic se shodli, že úhrady od zdravotních pojišťoven nepokrývají personální 
náklady a náklady na péči. 
 
Ivan Kuželka požádal, aby při příštím hodnocení hospodaření lůžkových poskytovatelů 
zdravotních služeb, předložili ředitelé nemocnic jednotnou tabulku základních parametrů (počty 
lékařů, počty lůžek, průměrné platy, atd.). 
 
 

5. Diskuse, různé 
Na základě požadavku z minulého zasedání zdravotní komise rozdala Soňa Měrtlová 
podkladové materiály s informacemi o kontaktních místech – přebírání pacientů dovezených 
ZZS Kraje Vysočina a prohlídkách zemřelých – výjezdy v ranních hodinách, které odbor 
zdravotnictví obdržel od jednotlivých nemocnic.  
Co se týče povinností psychiatrických nemocnic ve vztahu k dětským psychiatrickým pacientům, 
požádala Soňa Měrtlová VZP o oficiální vyjádření. Do dnešního dne odpověď neobdržela, z toho 
důvodu budou členové komise informováni na příštím zasedání komise. Členové komise 
požádali také o informaci od jednotlivých psychiatrických nemocnic, co je přílohou č. 2 smlouvy 
a jakým způsobem ji naplňují (funkčně a personálně). 
 
Soňa Měrtlová informovala, že k 31. 3. 2019 je odvolán ředitel regionální pobočky VZP Brno. 
 
Miloslav Vrzal informoval o pozměňovacím návrhu k novele zákona o léčivech o lékovém 
záznamu, který by umožňoval zásilkový výdej léčivých přípravků vázaných na lékařský předpis. 
Předal koordinátorce podkladové materiály k této problematice a požádal o jejich rozeslání 
členům zdravotní komise k prostudování. Na příštím zasedání bude toto řešeno v bodě 
„Diskuse, různé“. 
 
Radek Černý připomněl požadavek z minulého zasedání, kdy vznesl dotaz, zda Kraj Vysočina 
neuvažuje o finančním pokrytí LPS ve Žďáře nad Sázavou.  
Vladimír Novotný sdělil, že Ministerstvo zdravotnictví ČR připravuje koncepci primární péče, 
z toho důvodu by s řešením tohoto v tuto chvíli počkal.  
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Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 17. dubna 2019, od 16.00 hodin, v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
 

6. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda ZdK, poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 

 
 
MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 26. března 2019. 


